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2021-05-20 
Avdelningen för äldreomsorg 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
Administrativa avdelningen 
 
Björkhagsplan 6 
12117 Johanneshov 
Telefon 0850815000 
skarpnack@stockholm.se 
stockholm.se 
 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Clarence Kopparberg (SPF), tjg. ordförande 
Leif Johansson (PRO)   
Leif Karlsson (PRO)  
Inger Blomqvist (PRO)   
 
Ersättare: 
Liisa Hyvönen (PRO)  
Liisa Korkeakoski (SPF)  
 
Frånvarande: 
Magnus Brattström (PRO), ordförande  
Sussie Hellsten (PRO) 
Gunnar Erkers (SPF) 
Lennart Nordh (PRO)  
 
Tjänstepersoner:    
Karin Bülow, avdelningschef 
Stefan Lundh, kommunikatör 
Fabian Lind, sekreterare 
 
Tidpunkt: 
2021-05-20 kl. 9:45 – 11:05 

Plats: 
Skype 
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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnades. 

 
2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.   
 
3. Val av justerare 

Clarence Kopparberg och Leif Johansson väljs till justerare.  
  
4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 

Stefan Lundh, kommunikatör, återkopplar till utvärderingen av 
seniorannonsering som gavs förra sammanträdet. Rådet gavs 
möjlighet att dela sina reflektioner med Stefan. 
 
Rådet har en synpunkt om enkäten som skickades ut och hur 
åldersgrupperna som skulle svara valdes. En åldersgrupp valdes 
inte ut för att svara och därmed missar man viktiga synpunkter 
därifrån. 
 
Rådet tycker att seniorannonseringen är bra, och når många. Ett 
problem har varit relaterat till distributionen av lokaltidningarna 
där annonseringen sker. Stefan berättar att staden har tagit upp 
detta med lokaltidningarna och att det är viktigt att 
distributionen fungerar. 
 
Rådet tycker att innehållet i seniorannonserna bör fokusera på 
aktuella händelser. Seniorer är intresserade av samma frågor 
som övriga befolkningen. Det finns ett stort intresse hos 
gruppen av vad som händer i stadsdelsområdet. Det är också 
viktigt att tänka på att det finns en grupp seniorer som får en 
väldigt stor del av sin information från annonser i 
lokaltidningarna. 
 
Rådet är bra på att dela den information som de delges via mail 
från stadsdelsförvaltningen i sina kanaler, exempelvis på sociala 
medier, men konstaterar att det är svårt att nå alla potentiella 
mottagare på detta sätt. 
 
Stefan frågar hur rådet följer stadsbyggnadsfrågor, vilka inte 
kommuniceras i seniorannonserna.  
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Rådet svarar att de får en del information om exempelvis 
nybyggnationer i lokaltidningarna. De läser också boendeplanen 
gällande de förändringar som sker i stadsdelsområdet. Rådet 
tycker också att de samrådsmöten som anordnas kring 
nybyggnationer av stadsbyggnadskontoret är bra.  
 
Stefan informerar också om att samrådet för Nytorps gärde 
startar den 1 juni. Förvaltningen kommer att dela information 
kring samrådsmöten med rådet när det är dags. 

 
Stefan informerar slutligen om att nämndsammanträdet den 27 
maj sänds på webben och att det finns möjlighet att innan 
sammanträdet skicka in frågor till politikerna. 

 
Avdelningschef Karin Bülow informerar om tertialrapport 1 
2021 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Bedömningen så här långt 
är att alla mål för verksamhetsområdena och underliggande 
nämndmål kommer att uppnås. Pandemin påverkar oss 
fortfarande och vi anpassar våra verksamheter för att möta detta. 
Ett fokus finns just nu på innovationskapacitet och förmågan att 
testa nya arbetssätt. De nya arbetssätt som utvecklades under 
förra året är nu integrerade i verksamheten. Vi inväntar också 
den nya inriktningen för projekt sociala system. 
 
Förvaltningen prognosticerar ett överskott, vilket till stor del är 
en effekt av pandemin. Bland annat har äldreomsorgen ett 
överskott kopplat till att det inte är så många som söker vård- 
och omsorgsboende just nu. Vi ser dock en svag ökning av detta 
men det går långsamt. Hemtjänsten går något över budget, det är 
många som har hemtjänst i stadsdelen som inte har pausat sina 
insatser jämfört med övriga staden.  
 
Inom avdelning äldreomsorg pågår förberedelser för att påbörja 
en ansökan om Silviacertifiering för Hemmet för gamla. 
Hemmet för gamla har också börjat arbeta med en metod för att 
utveckla avvikelsehantering, Gröna korset. 
Vi arbetar också mycket med ledarskapsfrågor, och hur vi kan 
utveckla arbetet med dessa efter pandemin. 
 
Äldreomsorgen kommer att nå de indikatorer som vi satt upp för 
året. En osäkerhet finns för kontinuiteten i hemtjänsten, vilket 
till stor del är relaterat till att Stockholms stads mål är satta lågt i 
jämförelse med andra kommuner. Sjukfrånvaron under 
pandemin har också påverkat. 
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Rådet ställer en fråga om digital nattillsyn, digitala inköp samt 
smarta lås. Karin svarar att staden köpt in system för digital 
nattillsyn. Piloten som ska ske har försenats på grund av 
pandemin. Vad som är viktigt gällande digital nattillsyn är att 
det endast ska tillhandahållas om individen själv önskar det. 
 
Vad gäller digitala inköp så är det ett uppdrag hemtjänsten har 
att arbeta med. De öppna mötesplatserna kommer att ha 
utbildningar i digitala inköp under hösten. Fokus i början 
kommer att ligga på att nå den grupp som ännu inte har 
hemtjänst. 
 
Angående digitala lås så börjar införandet i stadsdelen den 1 
september. Skarpnäck är första stadsdel att införa detta efter 
pilotprojektet. Digitala lås utgör en förbättring i form av kortare 
insatstider samt arbetsmiljöförbättring för de anställda. Det finns 
några frågor att lösa gällande dataskydd med anledning av att 
äldrenämnden är ansvarig för arbetet. Det finns också frågor 
gällande låsen som ska sättas upp på portarna. 

 
Karin informerar också om två ärenden på nästa äldrenämnd, 
som behandlar psykisk hälsa/demens och suicidprevention. 
Förvaltningen har sökt medel för projektet PEPOS där 
beställarenheten arbetar med dessa frågor. Förvaltningen gör 
också en satsning i höst på uppsökande verksamhet rörande de 
mellan 75 och 80 som inte har insatser från äldreomsorgen. 
 
Karin informerar om läget med coronapandemin. Hemmet för 
gamla är fortfarande fritt från smitta. Andelen vaccinerade är 
också mycket hög. De som flyttar in erbjuds vaccination så 
snabbt som möjligt. 
 
Förstärkningsteam har fungerat väldigt bra. Trycket på 
Skarpnäcks förstärkningsteam är nu ganska lågt i jämförelse 
med tidigare. Skarpnäcks förstärkningsteam kommer från 1 juni 
också att täcka Farsta. 
 
Karin informerar också om stadsdelsförvaltningens samverkan 
med polisen. Karin frågar om rådet vill att förvaltningens 
preventions- och säkerhetssamordnare Sanna Halfdan ska 
komma till ett sammanträde med rådet. Rådet bjuder in Sanna. 
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6. Frågor inför nämndsammanträdet 27 maj 
 
§ 8 
Utveckla utemiljö Tidaholmsparken (Svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga speciella synpunkter. 
 
 
§ 9 
Pulkabackar i Kärrtorp, Bagarmossen och Skarpnäck (Svar på 
medborgarförslag) 
Rådet tycker att det är bra att det finns möjlighet till pulkaåkning 
och att förvaltningens förslag är bra. 
 
 
§ 10 
Trygghets- och trivselbelysning vid Skärmarbrink (Svar på 
medborgarförslag) 
Rådet tycker att det är viktigt att en tydlig uppföljning sker efter de 
trygghetsvandingar som genomförs. 
 
 
§ 11 
Solskydd Magnebergsparken/Dalgärdet (Svar på 
medborgarförslag) 
Rådet tycker att förslaget är bra. 
 
 
§ 12 
Skatepark i Bagarmossen (Svar på medborgarförslag) 
Rådet tycker att förvaltningens svar är bra. 
 
 
§ 13 
Lekvärdesfaktorer som verktyg för förskolegårdar med plats för 
barns lek (Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) 
Rådet har inga speciella synpunkter. 
 
 
§ 14 
Sopsugsanläggningen i Skarpnäck (Svar på skrivelse från Karin 
Wallin (SD) 
Rådet betonar att det är viktigt att frågan snart får en lösning men 
noterar att ansvarsfrågan kring sopsugen behöver lösas. 
 
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 6 (6)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

§ 15 
Boende på (o)lika villkor – merkostnader i bostad med särskild 
service för vuxna enligt LSS (SOU 2021:14)  (Svar på remiss från 
kommunstyrelsen) 
Rådet tycker att förvaltningens svar är bra. 
 
 
§ 18 
Inkomna medborgarförslag enligt lista 
Rådet har inga speciella synpunkter.  
 
7. Rapporter 
 
Leif Johansson rapporterar om KPR:s senaste möte. KPR har bildat 
arbetsgrupper som ska arbeta med olika frågor, exempelvis 
boendeplanen, trafikfrågor och kontaktmannaskapet. 
 
8. Övriga frågor- *balanslistan 
        
Inga övriga frågor. 
 
 
Nästa möte blir 10 juni kl. 9.45, med förmöten från kl. 9.00, också 
på Skype. 
 
  
 
 
Justeras: 
 
 
Tjänstgörande ordförande Clarence Kopparberg  
 
 
Ledamot Leif Johansson 
 
 
Sekreterare Fabian Lind 
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Fabian Lind

Från: Leif Johansson <leif-pontus.johansson@telia.com>
Skickat: den 21 maj 2021 12:23
Till: Fabian Lind
Kopia: clarence_kopparberg (clarence.kopparberg@gmail.com)
Ämne: Re: Justering av SPR protokoll

Ok! 
 
Med vänlig hälsning 
Leif Johansson 
 
> 21 maj 2021 kl. 09:19 skrev Fabian Lind <fabian.lind@stockholm.se>: 
>  
> <2021‐05‐20.docx> 
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Fabian Lind

Från: Clarence Kopparberg <clarence.kopparberg@gmail.com>
Skickat: den 24 maj 2021 08:59
Till: Fabian Lind; Leif Johansson
Ämne: Re: Justering av SPR protokoll

OK! 
 
Hälsningar 
 
Clarence 
 
Den fre 21 maj 2021 kl 09:19 skrev Fabian Lind <fabian.lind@stockholm.se>: 

Hej! 

Jag bifogar protokollet för gårdagens sammanträde för justering. Hör av er om ni har några frågor eller 
synpunkter. Ni justerar genom att svara ”OK” eller liknande på detta mail. 

  

Med vänlig hälsning,  

  

Fabian Lind 

Handläggare/dataskyddsombud 

  

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 

Avdelningen HR och kansli 

Box 5117, 121 17 Johanneshov  

  

Telefon: 08-508 15 087  

E-post: fabian.lind@stockholm.se 

start.stockholm  
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Information om behandling av personuppgifter 
Inom Stockholms stad är det respektive nämnd eller styrelsen i det bolag som hanterar personuppgifterna, som är personuppgiftsansvarig.  

På start.stockholm/dataskydd hittar du information om stadens behandling av personuppgifter. 
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